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ГОДИШЕНЪ АБОНАМЕНТЪ: 
За общини задължителенъ 200 левя 
За училищни настоятелства 100 , 
За кооперац.» читалища и частни лица. 50 .„ 

в а к с мг 
За обявления на всички общински, обществени, 

държавни и кооперативни учреждения, на дуна или кв. 
с/м. по ] лв. За баланси на коопсрбци и синдикати на 
страница по 150 лв. 

ЗАБЕЛЕЖКА: Таксите се ск*твтъ за една публи
кация. при повторение таксите се удвояват-

ВСИЧКО 8Ъ ПРЕДПЛАТА. 

Архим. Иннокентий 

Значението на археологията за култу
рата и историята на народите. 
Едва отъ интересните науки, която възбужда 

жввъ интересъ межлу учените въ настояще време, 
това е археологията: Писменните и неми паметници, 
великолепни църкви, дворци, капища, разви мо
нети, навити, орлжия, слдове и пр, които при
родните катастрофи и варварски нашествия сл за-
копали въ ведрата на земята и сл лежали въ нея 
еъ вЬкове, благодарение на археодогвчнит* раз
копки, т* се открвватъ за научни изследвания, и 
ia проучване историята и културата на народите, 
които еж живели преди насъ. Благодарение на тия 
разкопка сега се хвърля нова июбилна светлина вър
ху много исторически събития, които пе сл бплп до
статъчно ясво осветлени, или пъкъ криво осветлели. 

Достатъчно е, въ случая да упоменемъ за едно 
важно историческо събитие язъ живота на пашия 
нардъ—неговото покртстване. До сега всички сме 
учили, че покръстването е станало въ гр. Пре-
славъ, когато новите разкопки въ Абоба-Плиска 
направиха единъ корененъ превратъ въ това мне
ние на нашит* историци. Откритит* основи ва ве
ликолепни дворци и църкви иъ Абоба-Плиска и 
укрепленията около т*х%, ни доказватъ, че това 
• била първата бжлгарска столица, въ която Ов, 
Равяоапостолъ Царь Борись е приелъ християн
ството, и, че, при Царь Овмеоня столицата се пре-
м*ства въ гр. Преславъ. А разкопките, които про
дължа в»тъ да се правятъ около Преславъ, дяватъ 
кови данни за историята и културата на нашето 
минало, 

Направихме това малко предислевие ва да се 
види какво грамадно значенпе пма археологията, 
като наука. Сега ще просле.чимъ па кратко нейното 
развитие, отделете коато взпзатъ въ н**я и зна
чението й за културата и историята н«д народите. 

Археология е гръцка дума. Тя е двусложна 
Състои и отъ 0/?.хг-дрввногть и Л0ШЯ-наука. Въ 
най-ново време съ понятвето археология се опре
деля паувата, която вма за next» изследването и 
ввучаването на древните нешестненив паметници, 
подвижни в неподвижни. 

За пръвъ плть термипътъ археология е уво-
требенъ отъ Платена. Въ всички свои еъчипения 
подъ тоя терминъ той разбвралъ историята за ми
налите времена. Следъ Платена елшвя тчя терминъ 
употребява съ слщото зпачепие и звам^патгя дре-
вепъ петорикъ ДиописиЙ Гвликарнакгки. Въ поня
тието ярхеплогин сл стждалй веачкв военно исто
рически събития, MfaxyoroGanu, устройство и форма 
на унравленво презъ равните режими, прана, оби
чаи и закони па двдепъ ляродг Сг «див речь, 
археологията, тогава може да re кнж*, е зввегтяла 
дпвгапата нпука игторивта. Впоследгтяие, обач«\ 
между учените въвникинаъ споръ по отпотиние 
па понятието археология, който сп*р% глгш-гтау-
вадъ доста дълго време, до като й*й оосле, архео
логията се определя като наука за научаване па 
ВСИЧКИ древна паметници, неми м сло*етя. 

Но както много други науки гх широка по 
своя обемъ, като напр. естественната встория, въ 
която влпзатъ зоологията, ботаниката и хин^роло-
гията, тъй и'археологията е широка пи свия обемъ 
и ча това се подразделя па отдели, които иматъ 
в<й ЦРЛЬ специалното изследване м взучава&е на 
древни паметници, като: храмове, светилата, крв* 
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пости, коли, гробници и прм както и разни пред
мети отъ древните векове. 

Така археологията се подразделя на след
ните отдели: 

1. Палеография и спшрафика. Първата има 
за задача да изследва и изучи древните рлкописи, 
а втората—надписите, съ цедь да определи вре
мето и местото на техния произходъ. 

2. Дипломаткй. Тя има за задача да из
следва и разучава документи отъ дипломатически 
в юридически (правенъ) характеръ, като напр.: 
актове, грамоти, послания, хриеевуди, фермани» 
берати п т п. съ цель да опредЬли тяхната под-
липпость отъ ония, които ех поддожни. 

3. Сфрашстина (сигидография). Тя има за 
задача да изследва разните видове печати, сложени 
върху документи и пигма, съ цедь да установи 
техпата подлинпость. Офрагистиката се пай вра въ 
т/Ьсна връзка съ дипдоматиката, тъй като всички 
видове документи, които тя изследва, биватъ скре
пени съ печати. 

4. Гсралдика. Тя има за задача да разучава 
н изследва разните гербове върху документи, пи
сма и паметници, съ цель да установи техната 
поддинность и принадлежност*. 

5. Нумизматика. Тя вма за задача да ра
зучава и изследва ркзните видове монети съ цель 
да определи метала отъ които с& сечени, голина 
в въ честь на кого еж сечени, както и да уста-
нови техната подлинпость отъ поддожните (фал
шиви) такива 

в. АмеиОАОШЯ (керамика). Тя има за задача 
да разучава а изследва разните керамични (гли
нени) еждове вази, стомни, гърнета и up. съ цель 
да установи точния иатериалъ отъ които ек пра
вени, за какво сл служили и къмь соя епоха при
надлежат*. 

7. ГлиптОАОШЯ. Тя има за задача да из
следва и разучава разните видове камъни и чешми. 

Последните сд твърди, благородни камъни, съ 
взвестенъ цветъ, добре полирани и върху гбхъ 
.изработени разни художествения изображения и 
менограмп. Гемиите еж известни отъ дълбока древ-
пость. 

8. Метрология. Тя има за задача да изследва 
и разучава разните видове мерки и теглики. 

9. ДргвНОСТЬ На изкуството. То съставлява 
жпвопнеьта, скулптурата и резбарството и има за 
задача да изследва и разучава, разните видове: 
фрески, мозайки, иконопиеъ, картини и т. н., съ 
цель да се установи епохата, стилътъ и материа-
лъть на горните произведения. 

10. Етнография. Тя има за задача да из
следва и разучава разните видове носии, украше
ния и въобще предмети, гбено евързани съ бита 
и живота на взвестенъ народъ, съ цель да се 

установя неговото съществуване: въ преднетори-
ческия или историческия периоди. Въ това отно
шение нграятъ -годена родь разните насипи, мо
гили, кургани, селища и т. а , въ недрата на които 
се криятъ много етнографски предмети. 

Всички ония предмети за които споменахме, 
съ които се занммаватъ разните специални отдели на 
археологията, като наука, се грижливо събиратъ, под-
реждатъ и съхраняватъ въ музеите и служатъ за 
разучаваяе отъ учените. А пъкъ неподвижните 
старини, като: могили, кургани, насипи, крепостни, 
бани, кули, църкви, монаетири и т. н., които иматъ 
археологическа стойность и изразяватъ стидътъ, 
архитектурата, епохата, материала на градежа, 
остатъци отъ които и до днееъ сжщеетвуватъ са 
обявени за държавни старини и се строго охраня-
ватъ. Нека тукъ упоменемъ, че много такива ста
рини, които вековете и самата природа е поща-. 
дила, за годемо съжаление, днесъ се рушагь, по-
вреждатъ и обезобразяватъ, съ копане, иекъртване, 
подписване, стъргане и пр. не само отъ простия, 
неукия, но главно отъ интелигентния и образова
ния, А това е едно гол*мо превтдпление срещу 
тия неми свидетели на вековете които много ни 
говорятъ за миналото и служатъ за главенъ из-
точникъ на историята. Затова дъдгъ се налага на 
всекиго, който посещава такива старини, съ бла
гоговение да се отнася къмъ тЬхъ, както да съ
ветва за това и други. 

Видехме, че музеите, каквито има по целия 
образованъ светъ, ек хранилище на човешката 
култура отъ незапомнени времена и служатъ за 
главенъ източникъ на културната история на да-
денъ народъ. Като се изхожда отъ това положе
ние, т* требва да възбуждатъ живъ интересъ у 
всички, щото старателно да се грижатъ за съби
ране и запазване на всичко онова, което говори 
за бата, живота и културата, както за миналото, 
тъй и за настоящето и б&дащето 

Това именно обстоятелство отдавна е подбу
дило Варненското археологическо дружество да уреди 
покрай другите богати отдели въ своя музей и 
специално етнографинески, въ който да блдатъ 
събрани и съхранявани всички видове носии, на
вити, украшения, домашни, земледелчески и др. 
предмети тесно свързани съ бита и живота на на
селението отъ града и окржга. Толкова повече, 
това е наложително да стане, защото виждаме, че 
отъ день на день, отъ година на година, всичко 
старо, примитивно, изгубило мода и вкусъ изчезва 
и се заменя съ модерното и модното. Така става 
сега съ ония хубави, красиви народни носии, бро
дерии, накити и пр., които ясно говсрятъ за не
далечната култура на нашите деди и прадеди. 

А особопно вь селата на нашия окржгъ, чието 
население отъ миналото столетие насамъ, след-
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ствне на войните, както в сдедъ последните две 
нополучни за нашато племе, напуснали своят* 
родни огнвща и намерили подслон* в убежище въ 
селигда у местното насаление, иди пъкъ основали 
нови такива, донесоха и запазиха своя народенъ 
бнгь и култура. А всичко това, което изразява 
бета и културата, както на едните, тъй и на дру
гите, представлява живъ интересъ за изучаването 
имъ въ етнографско отношение. Наистина, ще се 
помисли, че това, за сега, е оше рано, но не ше 
блде далече времето, може би следъ половинъ 
векъ, когато бддащето поколение ше се удивлява 
ва миналата култура на своите деди и прадеди, 
както и ние се удивляваме напр съ носията (фор
мата) на старите жители въ града и оврлга ни, 
гьй наречените гагаузв, съ техните шалвари и 
фесове, които зече еж почти взгубени и заменени 
съ съвременната модна носия. 

Като говоримъ за народните поспи требва да 
уноменемъ и останалите други предмети употре
бявани въ домашния, религиозния и стопански"битъ 
на населението, които предмети благодарение го
лемия напредъкъ на съвренната техника и инду
стрия, постепенно се изяестятъ отъ употреба. 
Тъй щото явява се належаща нужда щото всички 
твя предмети, тъй т*бно свързани съ културата, 
бита и живота на населението да бждатъ приби
рани и съхранявани въ музея. Тия предмети за 
идущите поколения ще представляватъ големъ ин 
тересъ, какви стадии на развитие е правила чо
вешката култура презъ разните епохи въ живота 
на народите, като се почне отъ предисторическия 
векъ съ неговите каменни, кремъчяи, костенни и 
бронзови периоди на културата, замествани по 
степенно съ античния и класическия векъ на ре-

насанса (възраждането); като най-после, дохаждаве 
до оная култура, на ксято няе сме съвременници, 
но я тя, като всички другя култури ще оставя 
своите отпечатъци въ покоденвята в ще отмвне 
въ в*чностьта за да блде аамевена съ друга. 

Варненското археологическо дружество, като 
изхожда отъ положението да се запазят* ония 
предмети, които сд Ttcno свързани съ културите, 
бита и живота па населението отъ разните епохи 
въ града и окрхга, горещо апедвра къвъ всички 
граждани и разпите учреждения, дружества в съ
словия да окнжатъ своята морадпа подкрепа, като 
сами събиратъ и агитират* между свои познати, 
у които има запазели археологичпи предмети, както 
и такива отъ битовъ характеръ, представляващи 
интересъ за етнографския отделъ при вуаея, да ги 
яодарятъ на мтаея. Сх тая си благородна по
стлана т* ще принесатъ ценно съд«-1ствие за обо
гатяването на своя музей, който гн*ка првзнаемъ, 
съ своите богати сбирки, държи първенство въ 
Царството, станалъ е извествпъ па целия учепъ 
светъ в не сл рЪдко случаите, когато хора на 
науката дохождатъ тукъ да правять своите иаслед* 
вания. Варна съ своя окр&гъ требва да се гордее 
съ тоя си висовокудтурепъ паученъ впетитутъ — 
археологически музей. 

Дългъ се налага на всек» проеветеяъ и пъз-
на!влень грвжданинъ да се аапяше за членъ въ 
Археологическото дружество. Общиакте като ко
лективна единица, нека отъ своите средства от-
делятъ ежегодно една помошь за тоя институтъ. 
Тъй се поддържатъ музевт* ьъ кулгурнйт* дър
жави, защото музеите съ споите неми и слокеспи 
паметници и предмети олвцетворяватъ прогреса и 
цивилизацията на народите. 

Публикуване протоколите но Вар
ненски Окржжеиъ Съветъ. 

Продължение отъ протоколъ «N* 17 

Р Е Ш Е Н И Е «Nk— 96 . 

Избиране на комисия на която се възлага 
Да изработи генераленъ планъ на окр. стопанство 
»Св. Консгантинъ*. Председателя. Отъ станалит* 
дебати пролича общото желание на Окр. съветъ 
Да се назначи комисия на която да се* възложи 
изработването на генераленъ планъ на окр, сто
панство, по който сегашната и бждащи постоянни 
•комисия да се ржководягъ. 

Д. Дабковъ. Понеже на тази комисия пред
стой да изработи планъ за бждащето развитие на 

окр. стопанство, ,Св, Констактинъ*, работата ще 
отиде въ продължение на 6 месеца. 

Председателя. Който е съгласенъ съ пред
ложението на г. Ралчепъ да се назначи такава 
комисия, моля да си вдигне ржката. 

Болшинство — приема се. 
Председатели Който е съгласенъ комисия* 

та да се състои отъ 11 души, моля да си вди
гне ръката. 

Болшинство — приема се. 

Председателя . Който е съгласенъ въ ко
мисията да влизатъ Д - р ь Златаровъ» Д-ръ Д . 
Цоневъ, Архит. Д, Дабковъ, Архит. Юрдановъ, 
Инжянеръ Т. Атанасовъ, Агронома Антоновъ, Д ръ 
Тюлевъ, П. Ивановъ, К. Новакъ, Д . Ралчевъ и 
едннь представитель на постоянната комисия, мо
ля да си вдигне ржката. 

Болшинство — приема се 
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111 х Р о н и к д 111 
-ОЗШЕЯЪ е з а Секретарь-бирникъ при 

Белевска сел. община, Борисъ Ив. Нанковъ 
отъ гр. Варна, вместо подалия оставка Хр. 
Апостоловъ. 

ИШСТвКТВОТО "* земледелието пред
приема анкета върху състоянието на всич
ки седмични пазари и панаири Въ места, 
дето не еж направени хигиеничните подо
брения, както се изисква отъ закона за 
ветеринарната служба* пазарите и панаи
рите ще-се закриятъ. 

ИИНИСТСРСТВВТО н* земледелието има све
дения, че международни фирми преднам-Ь-
рявали да закупуватъ и изнасятъ тревния 
фуражъ: За да не останатъ нашите земле-
Делски стопани безъ фуражъ, министер
ството е наредило до подвижните земле-
делски катедри и до държавните агрономи 
да проагитиратъ най-широко и да убедятъ 
ония земледелски стопани, които по една 
или друга причина не еж могли да склади-
ратъ необходимия за добитъка имъ тревенъ 
фуражъ, да се снабдятъ съ такъвъ свое-

Првдсвдатгмя. Който е съгласенъ да се 
вмени на постоянната комисия да вземе мерки за 
свикването на тази комисия, която да има предъ 
видъ мотивите въ протокола на днешното засе
дание отъ която да имаме изчерпателенъ докладъ, 
моля да си вдигне ръката. 

Болшинство — приема се. 

РЕПГЕНИЕ №—96 . 

Възлагане на отчетната комисия проверката 
на отчета на окр. бирникъ Г. Атаиасовъ за фин. 
1936/1027 год Председателя. Постъпило е из
ложение на бившия окр бирникъ Г. Атанасовъ 
съ което представя главния отчетъ по сключения 
бюджетъ на окръга за фин. 1926/1927 Год. з* 
проверка, при общъ приходъ 13,617,932 лв. и 
28 ст. и общ. разходъ 13,613,483 лв. и 30 ст. 
при което положение бюджетното упражнение 
приключено съ единъ излишекъ отъ 4,448 л&. 
98 ст. надлежно внасенъ въ Варнен. банковъ 
клонъ. Отчета се придружава съ всички книжа 
и документи подкрепящи приходите и разходите. 

Който е съгласенъ щото тоя отчетъ да се 

временно, преди да се намалило количе
ството му вследствие износа и преди да се 
е повишила цената му. 

11МИ1ИСТ91ЦНГ0 благодари за изплатения 
абонаментъ на Окр. вестникъ за т. ф. год» 
отъ секр.» бирниците на следните общини*: 
Кьомюрлюкъ, Шаджкьой, Чамурна, Сава, 
Дол. Чифликъ, Арнаутларъ, Крумово, Кадж-
кьой, Невша, Емирово, Лопушна, Тестеджий^ 
Манастиръ, Саржгьолъ;* Караджаотъ, Асъл-
бейлий, Аптаразакъ, Русларъ, Девня, Кюпрю-
кьой, Куванлъкъ, Аджемлеръ, Преселци, 
Пашаитъу Бйлево, Р.-Девня, Козлуджа и 
Сандъкчий. Както се вижда, повечето orti 
половината общини въ окржга еж издължени 
и това разбира се, се дължи на искренотб 
желание на г-да секр.-бирниците. Надевамй 
се, че останалите неиздьлжени общини, 
респ. секретарь-бирниците, ще последватъ 
примера на своите колеги. 

3D бЪРЗО НЗШНШв. Да.изпратятъ вед
нага дължимите суми за публикувани обя
вления: 

1. Каджкьойско учил. н-ство 126 лв. 
2. Джиздаркьойско учил. н-ство 125 и 
3. Карахюсеинско учил. н-ство 100 . 
4. Каджкьойско турско училище 126 п 
5. Кутлубейска община 126 „ 
6. Петренско учил. н-ство 150 п 

изпрати на преглеждане и докладъ на отчетната 
комисия моля да си вдигне ръката. 

Болшинство — приема се. 
Заседанието се вдигна въ 18 часа 

П Р О Т О К О Л Ъ № 18 
На Варненски Окржженъ Съвегь, II редовена 

сесия, ХШ й Нзбйрателенъ периодъ» 

Заседание на 25 февруари 1928 г. 

Р Е Ш Е Н И Е №—89 

Ислушване изложението на окр. училищенъ 
инспекторъ. Председателя. Давамъ думата на окр. 
училищенъ инспекторъ да направи своя докладъ* 

Окр. учи*, и-ръ Д .еъ Чанъровъ Чете до
клада за дейностьта на - окр. училищна инспекция 
презъ 19?7 год. (печатанъ въ доклада на пост. 
комисия отъ 1.1 до 31.XII 1927 г.) 

Вие знаете може би, че въ Варна имаме ед
на детска духова музика комплектуване отъ 1 , 2 
и 3 класове на 3-а прогимназия съ доставени 
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7. Ахъркьойско учил. н-ство 150 лв. 
8. Куртъ-деренско учил. н ство 150 . 
9. Ясабашка Ьбщина ЮО * 

10. Ясжтепенско' учил. н-ство 150 „• 

ОбрЪПШ Св вниманието на г. г общин. 
кметове, Щото при промена на секр.-бир
ника' и училищните касиери, веднага да 
даватъ сведенията искани съ окр. предпи
сания № № 1983 и 2251 отъ 23 май и 11 
юний 1928 г. отпечатани въ окр. вестникъ 
бр. 9 и 11 отъ T и 15 юний с. г. 

Варненски Окржженъ Вестникъ Стр. 5 

j ОФИЦИДЛЕНЪ ОТДВЛТ» j 
М.З.ДИ. ОкрЖЖНО 

Отделение НА водите 
Воденъ синдпкатъ _, _ . , 

»ТИЧА« Д° Г. Г. обЩИНСКИТЪ 
№ 367 кметове въ Варненски 

8 августъ 1928 г. ОКржГЪ 
гр. Шуменъ; 
Обшините еж задължени съ вноски къмъ 

Синдиката ни̂  събирането на които е въз
ложено на съответните държавни бирници, 
съгласно чл. 32 отъ *»закона за водните 
синдикати«. 

Обаче, за гол*мо съжаление е конста
тирано, че тия суми сл били удържани отъ 
общините, но секр.-бирниците на н*кои 
отъ г%хъ, отказвали да издаватъ «а дър** 
жавния бирникъ квитанции за одържаната 
сума срещу даваните имъ вносни»листов^ 
като сд предлагали, че тия суми не били 
предвидени, въ бюджетите имъ, че н*мали 
средства и т, и. 

За твърдението, че общините немали 
утвърдени суми въ бюджетите си еж вино-
вати самите общини, защото на всички е 
съобщено съ отделни писма какви суми 
требва да гласуватъ въ бюджетите си. 

Сжщо така не е извинение за общината, 
ако не приеме вносния листъ на държавния 
бирникъ, който е събралъ сумата, която е 
била утвърдена въ бюджета, макаръ товй 
да е станало следъ изтичането йа бюджет
ното упражнение. 

Въ случая требваше секр.-бирника да 
внесе сумата на време или пъкъ ако е И>-
малъ средства за това, да издаде пл. запо-
ведь на 25 юний и съ това запази кредитъ 
за изплащане сумата по следующето бю
джетно упражнение. 

При отказване да се издаватъ отъ 
страна на общината Ви квитанция срещу 
тия вносни листове, ще се смета, че общи
ната Ви отказва да приема и оформява 

специални номера инструменти. Такива музики въз
намеряваме да създадемъ въ Провадия и Сесъ-
севмесъ, на които възлагаме големи надежди 
защото те будятъ възторгъ и имагь голЪмо въз
действие на децата Учителя на тая детска му
зика въ Варна се е предалъ всецело въ органи-
зирването й като е изоставил*'преподаването на 
частни уроци, а съ скромна заплата издържа мно-
гочленно семейство. Помолих-ь учил. настоятел
ство да ми даде известна помощь, но нищо не е 
дадено. Отъ ,този учитель ииа заявление въ окр 
съветъ. което ще моля съвета да удовлетвори. 

Сжщо ще моля съвета да предвиди иавестна 
сума за опитните прогймнази въ окржга, които 
еж особенни по своя родъ, като даватъ земедел
ска просвета на вашето население съ което ула-
Спяватъ значително работата на агромигЬ и по
литиката на държавата съ подягане на земедел
ското произвбдетвй. Сумата ще е необходима за 
купуване нбжици и др. уреди за учениците. 

Фонда културно-социалнр подпомагане на учи
лището. Министерството дава на този фондъ за 
Уреждане почивна станция* Мисля ще бжде добре 

ако може и окр» съветъ да сътрудничи въ това 
отношение. 

Получено е окржжно по фонда закрила на 
децата съ което се иска предвиждането на су
мата 20,000 лв. за устройване курсъ да сестри 
посетителки въ окржга отъ учителки. Миналата 
голина пякъ нскахъ такава помощь, която не с* 
предвиди, затова такива курсове се уредиха самд 
въ 4 окржга» 

Сжшо да се предвидятъ помощи за селски
те читалища, които постепенно закрепват*. • и съ 
течение на времето и*мз да иматъ нужда отъ 
помощи. 

Относно преименованието на българските села 
които носятъ турски имена, мисля, че поч, окр. 
съветъ требва да направи нещо. 

Првдсндатмя. Благодаря на г. инспектора 
огь името на Съвета за хубавия и обширен* 
докладъ, който направи. 

Председателя Иска ли нЬной думата по 
изложение на г учия. «испекторг/: 

Д Ралч&Въ* Азъ най-вапредъ считамъ за 
свой дългь да изкажа съжаление, разбира се ке 
като укоръ, че това изложение i се* направи*то** 
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предаваните й общински приходи. 
За да не се създаватъ и за въ бждаще 

такива пречки отъ страна на общините за 
събирането на вноските, който еж тъй не
обходими за почнатата работа на синдиката, 
то поканваме Ви, г-нъ Кмете, да наредите 
своевременното издължение на горните суми, 
както и оформяването на одържаните та
кива отъ държавните бирници. 

Председатель: Б. Ефтимовъ 
Оргзнизаторъ: 3 . Ивановъ 

Варненска ОкрЖЖНО 
Окр. Пост. Комисия 

№ 3127 
10 VIII 1928 год. 

гр. Варна 

До Господина 
Провадийски окол. ветерина-

ренъ лекарь 
За сведение 

до всички г. г. Ветер. лекари 
и фелдшери въ окръга. 

На JNJ5 1007 ^ ъ п Р и л о ж е н и я описъ съ оп-
—.—: равдателни документи, срещу 
които оправдавате изпратената: Ви квит. 
книга съ узрезани квитанции № № 35701 
до»36000 вкл. съгласно чл. 36 отъ закона за 
пенсиите за изслужено време не еж при
ложени документи—вносни листове за вне
сените 8% 498 лв. за пенсионния фондъ 

одържани върху сумата получена отъ Васъ 
и фелдшера Ви въ размеръ на 6232 лв. 
като възнаграждение по чл. 265 отъ закона 
за Санитарно-Ветеринарната служба. 

Наредете г-нъ лекарю, да се изпъл-
нятъ въ точъ постановленията на закона, 
като ни се изпратятъ нуждните вносни ли
стове, съ предупреждение, че за напредъ 
йема да Ви се дава друга квитан. книга, 
докато не се отчетете по получената та
кава по горепоменатия редъ. 

и. д. Председатель: А. Ивановъ 
Окр. Бирникъ: М. Д Чаневъ. 

Варненски окр. ветериняренъ лЕкарь 
БЮЛЕТИНЪ № 15 

за хода на акутните болести по домашните 
животни въ Варненски окржгъ, — за време 

отъ 16 до 31 VII 1928 год. 

I. НОВОКОНСТАТИРАНИ; 
1) Огненица по свинете: а) Варнен. околия, 

въ с. Русларъ. 

II ВЪРЛУЮЩИ: 
1) Антраксъ_ по говедата и конете: a) Вар-

кова късно, защото бюджетарната комиеия вече 
прехвърли бюджета, а исканията на г. инспектора 
конто еж наложителниi не се взеха предъ видъ. 
Колко деца има въ Варна, които еж длъжни да 
се явятъ на училище, а не се явяватъ? — Града 
требва да дава примеръ на селото въ това отно
шение, но не ни се каза броя на такива деца въ 
града. Какво може да се направи щото тия деца 
да посещавагь училищата и да станатъ грамотни. 

Моля също г. инспектора да съобщи, имало 
ли е учителки които при назначаването бивали не 
само обиждани, но и изнудвани и кгкъвъ е тех
ния процентъ. 

Мисли ли се да се вдъхне на нашето младо 
поколение религиозно и нравствено чувство? 

Д-ръ Д. Цон*твъ. Въ своя обшнренъ до-
кладъ който г. инспектора направи, той изтъкна 
единъ въпросъ който заслужава внимание. До 
колко можемъ го разреши не е важно, но като 
избраници на окръга ни интересува и ако не въ 
видъ на решение, то въ пожелание, но той за
служава да се проучи. Варна по отношение на 
училищата е много зле. За направа на училища 
сега за сега еж необходими 10000000 лв. Следъ 

2 год. града ще изпадне въ много тежко поло
жение, защото тогава ще имаме два пжти повече 
ученици, а помещения ще липсватъ. За реализи
рането на този въпросъ учил. настоятелство на
правило ли е нещо? Мисля, че съ него окр. >чил. 
инспекторъ ще требва да се занимае. 

Учил. И-ръ Д-ръ Чаняровъ. Броя • на де
цата които не посещаватъ училищата не е големъ, 
предъ видъ на това, че всеки родитель си праща 
децата въ училище. Статистически данни не мо
жаха да се сьбератъ, въпреки че се направи 
опитъ, защото .трудно се установява децата спо-
редъ участъците и кои училища посещаватъ. Въ 
селата имаме възможность да узнаемъ и най мал
ките подробности. По интуиция ще кажа, че въ 
града този брой не е толкова големъ, защото 
има повече съзнание. 

Азъ наблегамъ поч. съветъ да се грижи за 
образователното дело въ окржга, особено за 
опитните прогимназии въ Варненско; за да излезе 
този проектъ на добъръ край. Помощьта за тЪхъ 
бихъ молилъ да се изрази въ 6.000 лв. които 
ще послужатъ за набавяне ножици, а може би и 
създаване разсадяикъ за наблюдение. 
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яенска околия въ с. Б*ла; б) Провад. околия: 
с. с. Ново-село и Чалж-махле. 

1) Бясъ по кучетата: а) Варнен. околия: гр. 
Варна, Козлуджа и Сюнбей; б) Провад околия: 
с. Реджебъ махле. 

3) Сапъ по конете*, а Варнен. околия: гр. 
Варна и с с Кара-хюсеинъ» Чанларъ, Козлуджа, 
Емнрово, Коркутъ, Преселци, Таптькъ, Боазъ-
кесенъ, Джевизлий, Климентсво, Аджемлеръ и 
Русларъ; б) Провадийска околия: с. с. Хасърджикъ, 
Кап махле, Кара-агачъ и Гьочке-дюлюкь. 

Ill ПРЕКРАТЕНИ: 
1) Антраксъ по говедата: а) Варнен. околия: 

с. с. Белево и Разделна. 
2) Бясъ по кучетата; а) Провад. околия с. 

Кутлу-бей. 
3) Сапъ по конете: Провад околия с. с. 

Кая-ардъ, Сава и Хамбарлъкъ. 
4) Хемарог, септиц по говедата: а) Варнен. 

околия: с. Сарадъръ; б) Провад. околия: с. Ку-
ванлъкъ. 

5) Шарка по овцете: а) Провад. околия: с. 
с, Къзълджиларъ и Бурханларъ. 

гр. Варна, 3 августъ 1928 г. 

Окр. ветер. л*карь: Д-ръ ТЮЛЕВЪ 

Печатница »Войниковъ« — Варна 

Kopq-Хюсшско учил, настоятелство 
ОБЯВЛЕНИЕ №38. 

с. Kapa-Хюсеинъ, 10 августъ 1928 г. 
Кара-Хюсеинското учил. настоятелство 

обявява че на 18 септември т. г отъ 8 до 
12 часа и отъ 14 до 16 часа ще се произ
веде търгъ за отдаване подъ наемъ за срокъ 
4 години училищните ниви, находящи се въ 
землището на с Kapa-Хюсеинъ, а именно: 

1. нива мести. „До гробищата- 27 дек. 
•2. . т „Между лозята- 8 дек. 
3. • „ т 14 4 дек. 
*• • • • u • 15 4 дек. 
5. р „ „Между пжтищата- 164 д. 
6. « „Пръстница- 14*4 дек. 
7. „ 14 3 дек. 
8. т н • 13*4 дек. 
9. . т „Гьоляв 163 дек. 

Ю. „ „ 161 дек. 
11- * п »До спирката- 346 дек. 
12. . .Подъ спирката- 14 дек. 
13. • „ „Долни дренакъ- 24 2 дек. 
14. „ „ „Горни дренакъ* 22-1 дек. 
15. „ „ щ 22 дек. 
16. » „Каровча- 29*5 дек. 
17. „ . .Долня Каровча- 16 6 дек. 
18. „ • „Горня Каровча- 166 дек. 
19. „ „ „Каровча- 14 дек. 

Другъ въпросъ който е много важень е на
ционалния такъвъ — моралното заздравяване на 
нашия народъ. Този въпросъ се повдига и се 
констатнрва, че въ количествено отношение на
шите училища еж много, обаче въ качествено 
отношение требва още много да желаемъ. Въ това 
отношение освенъ учителя, требва да помогне и 
обществото. Въ това направление се работи за 
създаване родителско-учителски институти. 

На много мЪсто назначението на учителите 
става при лоши условия. Моето мнение е за на-
предъ не требва да остане назначението на учи
телите отъ учил. настоятелства, а отъ испекцията, 
и то по конкурсь. Настоятелствата назначазатъ 
свои хора, партизани и казвагь, че имало случаи 
А* се даватъ 1, 2 и 3 заплати отъ учителите. Въ 
»екои окржзи за подобни случаи еж заведени 
процеси. Въ нашия окржгъ нема. 

Н. Паница. Ще попитамъ нещо по дълга на 
Учителя въ качеството му председатель на наборно 
бюро. Известно е че закона изисква щото пред
седателите на изборните бюра да еж учители. 
Правата на председателите и длъжностите имъ еж 
много големи Особено въ села гдето членовете 

еж селяни, които немагь понятие отъ избирател
ния законъ. Председателите еж които приемагь 
заявленията! зарегистрирватъ листите и те еж 
които не ги приемагь. Те еж които еледятъ реда 
презъ време на избора. Има случаи презъ 1927 
год. касирани избори по допуснати грешки отъ 
председателя на бюрото Има случаи когато пред
седателя на изборно, бюро който е учитель не 
изпълнява своята длъжность тъй както закона 
изисква. Ако те изпълняваха своята длъжность 
изборите въ нашите села биха сгавали по дру
гояче. Тамъ се изнудватъ съвссти и се вършатъ 
насилия. Има села въ конто наборите се произ-
веждатъ предъ войници, стражари» коию приежт-
авуватъ до самото изборно место, прсдъ очите 
на председателя и се вземать бюлетините на из
бирателите. Има учители боейки се за своите ме
ста не смеять да доннеатъ за подобни работи, 
или пъкъ като партизани помагагь за такива на
рушения и пр Азъ искамъ да знамь, дали учил, 
инспекция схваща тази длъжность на учителя и 
дали е направено нещо за изпълнението на тази 
длъжность съ повече куражь и по-големо съзна* 
ние за големото значение ка длъжностьта имъ. 
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20. нива м*стн. „Каровча- 29 дек. 
21. т * 3 «ек. 
22. , . 6 дек., 
23. „ „ Свраковата чешма 4 1 дек. 

Търгьтъ ще се произведе съявна кон
куренция въ помещението на общинското 
управление. 

Залогъ за правоучастие въ търга е 5%. 
Всички разноски, като публикация, 

гербъ и др. еж за сметка на конкурентите. 
Отъ Настоятелството. 

Тестеджннско училищно настоятелство 
Провадийска околия. 

ОБЯВЛЕНИЕ № 33 
с. Тестеджий, 30 юли 1928 г. 

На 11 день отъ обнародване на това 
обявление въ Варнен. окр. вестникъ, Тесте-
джийското училищно настоятелство ще от
даде чрезъ търпь на наематели следните 
училищни ниви: 

1) нива „Ачма- — 135*3 дек. —• раз
делена на 9 парцела. 

2) нива „Коджа-тепе" 22-1 дек. разде
лена на 3 парцела. 

3) парцелъ № 1 отъ нива „Гереня" 16 
декара. 

Д-ръ Чзкжровъ. Ние сме разпратили окръж
но до учителите предъ видъ големото значение 
на изборите, строго да изпълняватъ разпоредбите 
на закона. Не зная такива случаи, освенъ единъ, 
за който протнвъ председателя на бюрото е за
ведено дело предъ прокурора. 

Д. Ра/.чеьъ. Гнъ инспектора зачекна въп
роса за преименование населените места. Този въ-
просъ Варнен. окр. сьветъ отдавна е решилъ, но ми
сля пакъ ще требва да взеиемъ решение, защото се 
замъгли. Още презъ 1908 год. когато бехъ окр. 
управитель по моя инициатива се образува коми
сия отъ учени, на която се поднесе материялъ 
събранъ предварително, сведения за населените 
теста, история на имена и пр.# кояго употреби 
много време н трудъ за преименоване на всички 
села отъ окржга, възприе се отъ всички общини, 
предаде се на пост. комисия да даде своето мне
ние и следъ това биде изпратено отъ окр. упра
витель въ Министерството на вжтр. работи, внесе 
се въ народното събрание и тамъ замръзна. Пре
ди 2 години пакъ се повдигна този въпросъ» но 
какво стана не знамъ. 

Азъ мисля, че товл преди всичко е усгано-

4) Лозе—хавра „Лзнджа" 0 8 дек. 
Нивйт* ще at отдадат-ъ за три години 

MX 1928 г. до MX 1931 год. съ първона
чална оценка 100 лв. за декаръ. 

Всички разноски по търга, гербъ, луб-
лйкации, както и данъкътъ 5% за фонда 
„Социално и културно подпомагане на учи
телите- еж за сметка на наемателите. 

Тържните книжа могатъ да се видятъ 
всеки день въ канцеларията на настоя
телството. 

Председатель: Митко Дойчевъ 
Секретарь Глав. учитель: Дим. Драголовъ 

_ Гевреклерско сел. общ, упровление 
ОБЯВЛЕНИЕ1з85 

с. Гевреклеръ, 14 VIII 928 год. 
Общинското управление обявява, че 

подъ надзора му се намира една безстопан-
ственна биволица съ малаче . на 7 год. ко-
съмъ черъ съ белези: левото ухо стрело-
ухо караманеста и на опашката има бело. 

Ако стопанина и въ срокъ отъ 40 дни 
считано отъ днесъ днесъ не се яви съ ну-
ждните документи и си я пребере, ще се 
продаде на търгъ въ полза на общинската 
каса. Председатель; не се чете 

Секр.-Бирникъ: Ив. Георгиевъ 

вено за насъ и непонятно е защо чисто българ
ски села да носятъ чужди имена. Ето защо азъ 
правя предложение нека и сега вземемъ решение 
да помолимъ министерството на вътр. работи да 
възприеме това и разпореди, щото да се узакони 
преименованието на селата въ окръга. 

Р Е Ш Е Н И Е №--104 , 

Замолвене министерството на вжтр. работи 
за узаконяване преименованието селата въ Варнен. 
окрдгъ по представените му вече данни. Предсе
дателя Миналата годьна взехме подобно решение» 
мисля че добре ще направимъ ако и тази година 
вземемъ такова. Предложението на г. Ралчевъ е 
много навременно. 

Който е съгласенъ да се замоли министер
ството на вжтр. работи и нар. здраве да ускори 
узаконовяването на населените места въ Варнен
ския окржгь, по представените въ сжщото ми
нистерство данни и материялъ, моля да си вдигне 
ржката. 

Болшинство — приема се. 

Заседанието се вдигна въ 12 часа.. 


